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Novi Pazar - Poslednja tri dana janu-
ara, u razvojnom programu Evropski
PROGRES bila su u znaku prezentova-
nja rezultata istra`ivanja o zadovolj-
stvu gra|ana na jugozapadu i jugu Sr-
bije radom svojih lokalnih samoupra-
va j kvalitetom ̀ ivota. Bio je to tre}i is-
tra`iva~ki ciklus, kojim je na slu~aj-
nom uzorku, obuhva}eno 8.256 gra|a-
na iz 34 lokalne samouprave u kojima

se realizuju aktivnosti Evropskog
PROGRES-a. Istra`ivanje je ra|eno u
saradnji sa CeSID-om, a rezultati su
prezentovani u Vranju, Ni{u i Novom
Pazaru. Tre}i ciklus je pokazao da ra-
ste broj gra|ana koji smatraju da lokal-
ne samouprave vode ra~una o njima i
da pru`aju usluge koje odgovaraju nji-
hovim potrebama. To je potkrepljeno
podacima da je taj broj 2010. bio 22

odsto, 2013. 26 odsto, a pro{le godine
dostigao je 37 odsto. Pre ~etiri godine
~ak 60 odsto ispitanika nije bilo zado-
voljno ̀ ivotom u svojim zajednicama,
a samo 15 odsto bilo je zadovoljno. U
poslednjem istra`ivanju i dalje je broj
nezadovoljnih ve}i od broja zadovolj-
nih, ali je razlika smanjena. Sada je 44
odsto nezadovoljnih, a 23 procenta za-
dovoljnih. S.N.

Prijepolje - Planirani bud`etski pri-
hodi kojima }e raspolagati prijepoljska
op{tina u 2018. godini, od skoro mili-
jardu i 100 miliona dinara, ostali su na
nivou pro{logodi{njih. Vladaju}a koa-
licija bud`et je nazvala „investiciono-
socijalnim“ i „realnim“, ne{to sli~no
kako ga je definisala i pro{le godine.
Opozicija se nije slo`ila, smatraju}i da
je spisak investicija preveliki da bi se
one, prema iznosima, mogle svrstati u
„kapitalne“. [to se ti~e strukture priho-
da, ona se ne menja. Prijepolje je i da-
lje u krugu najnerazvijenijih op{tina, u
poslednjoj, ~etvrtoj kategoriji, a to zna-
~i da preko 50 odsto sredstava kojima
raspola`e bud`et, ~ine transferna sred-

stva sa nivoa dr`ave. Slede}i najzna~aj-
niji prihod, oko 21 odsto, je od poreza
na zarade. Ostali lokalni prihodi u~e-
stvuju u bud`etu do pet odsto.

Za {ta je vlast planirala da utro{i
spomenuta sredstva u 2018. godini? U
nerazvijenoj i siroma{noj op{tini, koja
je ostala gotovo bez industrije, skoro da
je pa sve „zna~ajna investicija“, te ne ~u-
di da se mnogo toga podvodi pod „ka-
pitalno“. Za razliku od 2017. godine ka-
da su taj spisak ~inile 93 stavke, ove go-
dine su one porasle na ~ak 130. [to se ti-
~e direktnih korisnika bud`eta, najvi{e
sredstava, skoro 194 miliona, namenje-
no je radu Op{tinske uprave. I.H.D.
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SEDNICA OP[TINSKOG VE]A PRIBOJA
Priboj - Na prvoj sednici u ovoj godi-

ni, Op{tinsko ve}e Priboja, odlo`ilo je
usvajanje Pravilnika o izmenama i dopu-
nama Pravilnika o organizaciji i sistema-
tizaciji radnih mesta, po{to nije dosta-
vljeno mi{ljenje sindikata. Na doradu je
povu~en i predlog za raspodelu sredsta-
va u sportu, ali su utvr|ena nova re{enja
Op{tinskog ve}a na ime pomo}i gra|ani-
ma. ^lanovi Op{tinskog ve}a razmatrali
su i stanje u JP za ure|enje gra|evinskog
zemlji{ta i razvoj Priboja. Op{tinsko ve}e
op{tine Priboj preporu~ilo je pripajanje

Javnog preduze}a za ure|enje gra|evin-
skog zemlji{ta i razvoj Priboja Javnom
komunalnom preduze}u „Usluga“, sa ci-
ljem unapre|enja obavljanja komunal-
nih delatnosti.

SA DELEGACIJOM EU 
O PROBLEMIMA PLJEVALJA 

Pljevlja - Delegacija Op{tinskog odbo-
ra Demokrata Pljevlja, posjetila je Delega-
ciju Evropske unije u Podgorici i predo~ili
probleme sa kojima se suo~ava op{tina
Pljevlja, kao jedan od najzaga|enijih gra-
dova u Evropi. „Pljevaljske Demokrate su

zatra`ile od Delegacije Evropske unije u
Podgorici posve}enost u zahtjevima prema
Vladi Crne Gore za dosljedno po{tovanje
zakona i iznala`enje mehanizama za po-
mo} Pljevljima, kao gradu koji obiluje
ogromnim prirodnim potencijalima. Na{a
su o~ekivanja da upravo Delegacija EU u
Podgorici, koja je svakako upoznata sa pro-
blemima op{tine Pljevlja, preduzme aktiv-
nosti i uputi sugestije na adresu Vlade Crne
Gore kada je u pitanju po{tovanje zakona i
fokusiranje na preduzimanje mjera za rje-
{avanje ekolo{kih problema Pljevalja“, sa-
op{tava ova partija. U

 D
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Ro`aje - Lokalna oprava u Ro`aja-
ma za 44 mjeseca uspjela je da zadu`i
op{tinu za 15 miliona evra, saop{tio je
Op{tinski odbor Demokratske partije
socijalista (DPS) Ro`aje. Iz OO DPS-a
navode da je Bo{nja~ka stranka (BS)
naslijedila tu lokalnu upravu uz ve}
stvorene uslove za ozbiljan razvoj i pri-
vla~enje stranih investitora. „Na`alost,
vi ste ovu progresivnu i a`urnu Op{ti-
nu doveli do sunovrata, za samo 44
mjeseca. U ovom periodu vama svaka-
ko nijesu bili gra|ani prioritet, i to je

op{te poznato u Ro`ajima“, navodi se
u saop{tenju. IZ DPS-a podsje}aju na
predizborna obe}anja BS-a i zaklju~u-
ju da ni{ta nije ispunjeno.

Prozvani su odgovorili da su mo-
rali da vra}aju dugove prethodne,
DPS vlasti u Ro`ajama. „Lokalna
uprava u Ro`ajama, predvo|ena ka-
drovima Bo{nja~ke stranke (BS), u
toku prvog mandata, krenula je u re-
alizaciju kapitalnih infrastrukturnih
projekta kako bi se stvorili uslovi za
formiranje i razvoj realnog sektora

proizvodnje koji je poharala Demo-
kratska partija socijalista (DPS), i uz
to ostavila brojna nerije{ena imovin-
sko-pravna pitanja“, saop{tio je Op-
{tinski odbor BS Ro`aje. „Zaboravili
ste da ste, prilikom odlaska sa ruko-
vode}ih pozicija, ostavili za sobom
blokirane ra~une pojedinih preduze-
}a i ustanova te dugove koje i danas
Op{tina izmiruje“, navodi se u odgo-
voru BS Ro`aje. Naveli su da je dug
Op{tine oko osam miliona evra, a ne
15 miliona. S. D.

Berane - Gra|ani Berana u nedelju,
4. februara, glasaju na lokalnim izbori-
ma, na kojima }e se, kako se o~ekuje,
glavna borba voditi izme|u trenutno
vladaju}e koalicije „Zdravo Berane“
koju predvodi Socijalisti~ka narodna
partija i opozicione, na ~ijem je ~elu De-
mokratska partija socijalista. Na repu-
bli~kom nivou je, ina~e, situacija dru-
ga~ija. SNP je opozicija, a DPS Mila \u-
kanovi}a vlast. „Zdravo Berane“ vjeru-
ju da }e ostati na vlasti i nakon 4. febru-
ara, dok je DPS sigurna da }e osvojiti
vlast i u beranskoj op{tini. Kampanju
su obilje`ila me|usobna prepucavanja
SNP i DPS, uglavnom preko saop{te-
nja, ali je u fini{u izbila afera „snimak“.

Podgori~ke Vijesti su nedavno obja-
vile audio snimak na kome ~lan beran-
skog odbora Socijaldemokrata i direktor
Srednje stru~ne {kole u Beranama Na-
ser Gargovi} navodno nudi neimenova-
nom kandidatu za odbornika Socijalde-
mokratske partije da se povu~e sa izbor-
ne liste SDP-a i Demosa, obe}avaju}i da
}e mu zauzvrat suprugu zaposliti u vrti-
}u ili Univerzitetskom centru. Iz Socijal-

demokrata su demantovali te tvrdnje,
dok je Socijaldemokratska partija (SDP)
zatra ìla hitnu reakciju Tu ìla{tva povo-
dom, kako su naveli, „besprizornih pri-
tisaka i zloupotrebe dr`avnih resursa u
izborne svrhe kojima su izlo`eni njihovi
odborni~ki kandidati u Beranama“.
Oglasio se i ministar prosvjete i potpred-
sjednik Socijaldemokrata Crne Gore Da-
mir [ehovi}, koji je rekao da nikada ni-
jednom kandidatu za odbornika nije
obe}avao zaposlenje bilo kog ~lana po-
rodice u zamjenu za prelazak iz jedne u
drugu partiju, niti da je od bilo koga tra-

`io da u njegovo ime to ~ini. U koaliciji
„Zdravo Berane“ smatraju, me|utim,
da ministar prosvjete Damir [ehovi}
treba da podnese ostavku. Najve}a
stranka ove koalicije Socijalisti~ka na-
rodna partija (SNP) isti~u da je slu~aj di-
rektora Gargovi}a i ministra prosvete
[ehovi}a samo „blijeda replika po ‘lo-
{em glasu’ ~uvene afere ‘Snimak’“.
„Smjena lokalnog direktora i ostavka
ministra [ehovi}a su neminovni ~in na-
kon isplivavanja snimka u javnost. Ne-
potizam, partijsko zapo{ljavanje i ne-
stru~ni ljudi na rukovode}im funkcija-

ma u {kolstvu samo su vrh ledenog bri-
jega i prikazuju trenutno stanje u ovom
segmentu crnogorskog dru{tva“, saop-
{tio je SNP.

Tu`ila{tvo je po~elo istragu ovog slu-
~aja. Saslu{ani su prozvani Naser Gargo-
vi}, ~lan Socijaldemokratske partije \.
D. koga je, kako se sumnja, Gargovi} po-
ku{ao da podmiti, kao i predsjednik be-
ranskog SDP-a Mirko Pavi}evi}, koji je
navodno potvrdio da mu je strana~ki
kolega rekao da ga ~lan Socijaldemokra-
ta „du`i vremenski period pritiska“ na
napusti stranku. C. D. 

Smolovi} na ~elu
Bijelog Polja
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Bijelo Polje - Odbornici Skup{ti-
ne op{tine Bijelo Polje za novog
predsjednika op{tine izabrali su
Petra Smolovi}a, ekonomistu, su-
vlasnika kompanije „Imperijal“ i
poslanika DPS u Skup{tini Crne
Gore. Smolovi} je u prethodnom
sazivu bio potpredsjednik bjelo-

poljske op{tine. Dosada{nji pred-
sjednik Op{tine Aleksandar @uri}
nedavno je saop{tio da se ne}e vi{e
kandidovati za ovu funkciju. DPS
vlada op{tinom Bijelo Polje, ali na-
kon izlaska SDP i BS iz koalicije nji-
hova ve}ina zavisi od nezavisnih
odbornika. C. D. 

DPS proziva BS 

Gra|ani  Berana u  nedel ju  b i ra ju  novu v last

Na kraju kampanje 
afera „snimak“

Ura proziva DPS
Da Bo{nja~ka stranka (BS) ne predstavlja bo{nja~ki narod ve} svoje fotelje, a

da DPS-u i SD-u ni najmanje nije stalo do multietni~kog sklada koliko do novca,
funkcija i privilegija, govori i njihovo personalno rje{enje za nosioca liste na be-
ranskim izborima, saop{teno je iz Gra|anskog pokreta URA. Oni podsje}aju jav-
nost da je nosilac liste DPS-SD-BS u Beranama, Bogdan Fati}, „osoba koja je krivi~-
no gonjena zbog izazivanja nacionalne, rasne i vjerske mr`nje“. Ura tvrdi da je „u
smije{nom sudskom procesu uva`ena argumentacija Fati}a da su mu i na poslu i
kod ku}e zlonamjerni ljudi ‘krali internet adresu i u njegovo ime slali navedene
poruke’“. DPS je ove tvrdnje odbacio kao „podmeta~ine i monstruozne la`i“ koje
„pokazuju u kakvoj se panici nalaze predstavnici te marginalne grupe“.

O~ekuje se glavna borba izme|u "Zdravo
Berane" i koalicije DPS-SD-BS: Berane
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Zadovoljstvo
Prethodnih godina ispitivano je zadovoljstvo gra|ana `ivotom u svojim

lokalnim zajednicama. Raduj se ̀ ivotu! Nezadovoljni gra|ani postaju zado-
voljni. Pokazuju rezultati istra`ivanja. Sirotinja zadovoljna onim {to prima,
iako je za tre}inu manje od prose~nih republi~kih primanja. Rastegni, zateg-
ni, dr` u slamaricu, dr` u ~arapu, ali ne mo`e da se dojari ni do ramena dr`av-
nom proseku.

Ravnomerni razvoj nikako da „doputuje“ u ovu ~ar{iju. D`ade dotrajale, vo-
zovi nikad nisu ni i{li, a vazduhoplovi se sle}u i pole}u sa vi|enim gostima ili
kad hitno transportuju bolesne. Bi}e, bi}e, samo da krenu neki novi izbori. Tad
ima da se vozi 200 na sat, da tutu}u vozovi i dr~e vazduhoplovi (avion, baci mi
bombon). E, do tada ono naraslo testo za izvozne mantije, nekoliko puta ima da
prenaraste. Zamrznuto ima {ansu da se odmrzava i zamrzava, isto kao i ono
„sve`e“ mesto {to alternativnim pravcima sti`e sa belosvetskih strana ovamo
gde se navatavaju telad i jagnjad iz zdrave ̀ ivotne sredine za izvoz. Iz uvoza je-
demo razna mesa, a u izvoz {aljemo na{a. Na{a mesa sa sobom je odnela i di-
jaspora. Sad voza~i `ale {to su dijasporci oti{li. Jesmo se gu`vali po „urbanim“
sokacima, ali oni ostavili pare. Sad sami sa sobom pravimo gu`ve. Pe{a~enje
moderno samo na rekreacionom centru i po brdima. Do tamo kolima, a tamo
„dvojkom“. Svako zadovoljstvo ima svoje bescenje. S. N. 

Novi Pazar - Poslednja tri dana janu-
ara, u razvojnom programu Evropski
PROGRES bila su u znaku prezentova-
nja rezultata istra`ivanja o zadovolj-
stvu gra|ana na jugozapadu i jugu Sr-
bije radom svojih lokalnih samoupra-
va j kvalitetom ̀ ivota. Bio je to tre}i is-
tra`iva~ki ciklus, kojim je na slu~aj-
nom uzorku, obuhva}eno 8.256 gra|a-
na iz 34 lokalne samouprave u kojima
se realizuju aktivnosti Evropskog
PROGRES-a.

Prva dva ciklusa istra`ivanja spro-
vedena su 2010. i 2013. godine, a tre-
}e u oktobru i novembru pro{le godi-
ne. Ispitanici su odgovarali na 95 pita-
nja i istra`ivanje je ra|eno u saradnji
sa CeSID-om. Rezultati su prezento-
vani u Vranju, Ni{u i Novom Pazaru.
Tre}i ciklus je pokazao da raste broj
gra|ana koji smatraju da lokalne sa-
mouprave vode ra~una o gra|anima i
da pru`aju usluge koje odgovaraju nji-
hovim potrebama. To je potkrepljeno
podacima da je taj broj 2010. bio 22
odsto, 2013. 26 odsto, a pro{le godine
dostigao je 37 odsto. Rast je zabele`en
i kada je u pitanju brzina obavljanja
poslova u op{tinama, u prva dva istra-
`iva~ka ciklusa bio je 27 i 22 odsto, a u
tre}em 35 odsto.

Na prezentaciji rezultata predstav-
nik CeSID Bojan Kla~ar rekao je da 44
odsto ispitanika smatra da najvi{e tre-
ba da se ula`e u poljoprivredu, a 22
procenta smatra da je to laka industri-
ja, a sve ostale oblasti se nalaze na me-
stima gde su bila i u prva dva istra`iva-
njima. Kada je u pitanju pobolj{anje
uslova `ivota u ovim delovima Srbije,
najvi{e ispitanika je reklo da treba da
se ula`e u infrastrukturu, zdravstvo,

vodovodnu i kanalizacionu mre`u i
pomo} socijalno ugro`enim grupama,
a najve}i bezbednosni problemi su lo-
{a infrastruktura, napu{teni psi i kri-
minal. Pozitivan trend zabele`en je i
kod ocene politi~ke situacije. U prvom
istra`ivanju ispitanici su bili najkriti~-
niji prema politi~koj situaciji, a u po-
slednjem je procenat bio na najvi{em
nivou do sada. Jedno od pitanja odno-
silo se na konkretno zadovoljstvo raz-
li~itim elementima `ivotnog okru`e-

nja. Pre ~etiri godine ~ak 60 odsto ispi-
tanika nije bilo zadovoljno `ivotom u
svojim zajednicama, a samo 15 odsto
bilo je zadovoljno. U poslednjem istra-
`ivanju i dalje je broj nezadovoljnih ve-
}i od broja zadovoljnih, ali je razlika
smanjena, pa sada je 44 odsto nezado-
voljnih, a 23 procenta zadovoljnih.

Nacionalni menad`er Evropskog
PROGRES-a Marko Vuja~i} je, na
osnovu dobijenih rezultata, ocenio da
gra|ani „prepoznaju da lokalna samo-
uprava stvarno postaje servis gra|a-
na“. „Ve}ina rezultata pokazuje pozi-
tivan trend. Gra|ani na jugozapadu i
jugoistoku Srbije danas pozitivnije
ocenjuju rad op{tinskih slu`bi, imaju
vi{e poverenja u lokalne institucije, br-

ze zavr{avaju poslove u op{tini i bolje
ocenjuju rad op{tinske administraci-
je“, naglasio je Vuja~i} i dodao da je
„istra`ivanje pokazalo da stanovni{tvo
ne{to bolje ocenjuje i ̀ ivotni standard.
Sada 35 odsto ljudi ka`e da `ivi dobro
ili srednje i to jeste porast u odnosu na
2010. kada je taj procenat bio 25, ali
{est odsto gra|ana koji ka`u da `ive
nepodno{ljivo, signal je za lokalne i na-
cionalne vlasti, ali i razvojne programe
da nastave podr{ku op{tinama“.

Autori istra`ivanja ka`u da i pored
trenda pobolj{anja, postoji prostor za
unapre|enje rada lokalne samoupra-
ve. U prilog tome idu podaci da je 27
procenata ispitanika reklo da su proce-
dure komplikovane, a 81 odsto smatra
da nisu dobro informisani o bud`etu.
Osim toga, plate su na ovom prostoru
za 30 odsto manje od republi~kog pro-
seka, pa je potrebno da se vi{e radi na
pobolj{anju ̀ ivotnog standarda. Pred-
stavnici lokalnih samouprava smatra-
ju da }e rezultati dati „dobre smernice
za dalje unapre|enje rada lokalnih or-
gana vlasti, ali i pri kreiranju razvojnih
politika i projekata koji treba da dopri-
nesu boljem ̀ ivotu stanovni{tva“.

S. Novosel

Novi Pazar, Tutin - Slu~aj Jasmina
Krku{i}a iz Tutina u centru je pa`nje
SDA Sand`aka, Bo{nja~kog nacional-
nog vije}a (BNV) i Saveta za bezbed-
nost op{tine Tutin. SDA Sand`aka i
BNV su optu`ili policiju da se lo{e od-
nosi prema Bo{njacima. To je bio po-
vod za tri saop{tenja, sa dve adrese,
povodom istog doga|aja i za reagova-
nje od pet i osam dana. BNV i SDA
Sand`aka, izdali su saop{tenje u kojem
se tvrdi da je policija „bez ikakvog raz-
loga“ u Tutinu fizi~ki napala i nanela
te{ke telesne povrede izvesnom Krku-
{i}u. Na{ izvor u policiji navodi da je
Krku{i}a policija privela po naredbi
Prekr{ajnog suda, a „{ta se dogodilo i
kakvo je bilo postupanje policije u tom
slu~aju utvrdi}e Osnovno tu`ila{tvo u
Novom Pazaru, kojem je prosle|ena
kompletna dokumentacija“. Sve se do-
godilo 22. januara.

BNV i SDA Sand`aka izdali su sa-
op{tenje posle pet dana. Tekst u oba
saop{tenja je istovetan, samo {to je is-
pod jednog potpisana stranka Sulej-
mana Ugljanina, a ispod drugog je
potpis BNV na ~ijem ~elu je, tako|e,
Ugljanin. U saop{tenjima se ocenjuje
„da srpska policija u Sand`aku ima re-
presivnu ulogu i da predstavlja nepri-
jateljsku oru`anu silu prema Bo{njaci-
ma“, poziva se EU „da u najhitnijem
roku“ razmatra ugro`enu bezbednost
Bo{njaka od strane srpskih oru`anih
snaga, koje su ovakvim pona{anjem
„izgubili kredibilitet i pravo da nasta-
ve da deluju u Sand`aku“, ali i zahteva-
ju da se hitno razmotri „slanje evrop-
skih policijskih i pravosudnih organa
u Sand`ak, jer Bo{njaci nemaju pove-
renja u srpske dr`avne organe“.

Istim povodom BNV se ponovo
oglasilo izra`avaju}i svoju „zabrinu-
tost zbog nepovoljnog razvoja situaci-
ju u Sand`aku izazvane neprijatelj-
skim i nasilni~kim odnosom srpske
policije prema gra|anima Sand`aka,
posebno prema Bo{njacima“, a koje
„preti da postane svakodnevna praksa
u ovom delu Srbije. Zbog toga je BNV
pozvalo predsednika op{tine Tutin i
druge nadle`ne organe u toj op{tini da
odr`e sednicu Saveta za bezbednost i
Skup{tine op{tine i razmotre „nepovo-
ljan razvoj politi~ke situacije izazvane
nasilni~kim pona{anjem srpske poli-
cije, da preduzmu odre|ene mere i o
tome obaveste javnost kako bi se izbe-
gla nekontrolisana reakcija povre|e-
nih gra|ana“. Nacionalni savet Bo-
{njaka, u ju~era{njem saop{tenju, na-
vodi da }e o svemu da obavesti Delega-
ciju EU i Misiju OEBS u Srbiji, Savet
Evrope, ambasade u Beogradu i druge
me|unarodne institucije. Savet za bez-
bednost op{tine Tutin je uva`io prepo-
ruku BNV, pa je sa svog zasedanja za-
tra`io hitnu reakciju dr`avnih organa
i informaciju {ta se dogodilo prilikom
privo|enja Krku{i}a.

Ovo nije prvi put da partija i insti-
tucija, na ~ijem ~elu je Ugljanin, pozi-
vaju EU da dovede svoje policijske i
pravosudne organe, a a srbijansku
policiju i pravosudne organe progla-
{avaju neprijateljima bo{nja~kog na-
roda. To se posebno aktuelizuje pred
neke izbore ili kada lider SDA San-
d`aka i BNV ho}e sebe da preporu~i
dr`avnim vlastima kao „legalnog i le-
gitimnog“ predstavnika Bo{njaka.
Ovo je redovna izborna godina za no-
vi saziv BNV. S. Novosel

Novi Pazar - Komunalni inspektori
su po~eli da proveravaju novopazarske
stambene zgrade da li su upisane u re-
gistar stambenih zajednica i da li su
izabrali upravnike. U ovom gradu po-
stoji 85 stambenih zgrada, od koji je 25
upisano u registar i izabrali su svoje
upravnike. U svim tim vi{espratnica-
ma, vlasnici stanova su za upravnika
zgrade birali jednog od stanara, a ne
profesionalnog upravnika. Rok za re-

gistraciju zgrada istekao je 29. januara,
pa je Gradsko odeljenje za stambene i
komunalne poslove napravilo opera-
tivni plan. Ukoliko u roku od dodatnih
45 dana ne budu izabrani upravnici i
registrovane zgrade, usledi}e uvo|enje
prinudnih uprava, onako kako nala`e
Zakon o stanovanju i odr`avanje zgra-
de. Za neispunjavanje ovih zakonskih
odredaba propisane su kazne od 150
hiljada do dva miliona dinara. S.N. 

Sistematski 
pregledi za 
budu}e prvake

Novi Pazar - U novopazarskom De-
~ijem dispanzeru po~eli su sistematski
pregledi za budu}e prvake i traja}e do
20, marta. Ovim pregledima bi}e obu-
hva}eni mali{ani ro|eni od 1. marta
2011. do 28. februara 2012. godine.
Ove godine sistematskim lekarskim
pregledima bi}e obuhva}eno ne{to vi-
{e od 1.400 mali{ana. S.N. 

Po~ela kontrola 
stambenih zgrada

Opet optu`be na ra~un policije 
zbog odnosa prema Bo{njacima 

EU da po{alje svoju
policiju i pravosu|e

Jo{ se ne zna {ta se desilo
Jasminu Krku{i}u: Tutin

Evropski PROGRES istra`ivao da li su gra|ani na jugozapadu i jugu
Srbije zadovoljni radom svojih samouprava i kvalitetom `ivota

Zadovoljstvo 
gra|ana u usponu

Aktivni u 
34 op{tina

Razvojni program Evropski PRO-
GRES svoje aktivnosti realizuje u 34
lokalne samouprave na jugozapadu
i jugu Srbije.. Sredstva, 24,46 milio-
na evra, obezbedili su Evropska uni-
ja i Vlada [vajcarske.

Sve vi{e ispitanika smatra da lokalne 
samouprave vode ra~una o gra|anima:
Predstavljanje istra`ivanja u Novom Pazaru 
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Nova Varo{ - U novovaro{kom Domu
kulture, od 8. februara do 8. marta, bi}e
odr`ana tradicionalna manifestacija
„Dani kulture“, koja se u gradu na padi-
nama Zlatara, sa manjim prekidima,
odr`ava gotovo pet decenija. 

Tokom trajanja ove smotre, ustano-
vljene sa misijom da promovi{e kultur-
no stvarala{tvo i afirmi{e amaterizam u
zlatarskom kraju, doma}oj publici pred-
stavi}e se brojni profesionalni glumci,
peva~i, instrumentalisti, kao i likovni
stvaraoci. U okviru umetni~kog progra-
ma bi}e izvedeno odnosno prikazano
desetak izuzetno kvalitetnih kulturnih
doga|aja, od kojih je najvi{e pozori{nih
i muzi~kih. 

Prema ovih dana definitivno koncipi-
ranom program, manifestacija }e po~eti
u ~etvrtak 8. februara, u galerijskom pro-
storu DK (19 i 30 sati) izlo`bom umet-
ni~kih radova Stanka Nika~evi}a, aka-
demskog slikara iz Nove Varo{i. Iste ve-
~eri, sa po~etkom u 20 sati, doma}a pu-

blika }e imati priliku da u`iva u koncer-
tu pop peva~ice Jelene Toma{evi}. Po-
znata po sna`nom vokalu, dobitnica
brojnih doma}ih i internacionalnih na-
grada, u~esnica Evrosonga 2008. godine,
predstavi}e Novovaro{anima deo svog
bogatog repertoara, na kojem dominira-
ju pesme: „Jutro“, „Oro“, „Okeani“, „Ime
moje“, „Da mi je da mi se vrati“, „Ko{a-
va“, „Vertigo“...

Nedelja, 11. februar, rezervisana je za
hit pozori{nu predstavu „Hor be~kih de-
~aka“, u kojoj, po tekstu Miroljuba Ne-
dovi}a, igraju doajeni srpskog glumi{ta
Predrag Ejdus, Irfan Mensur i Slobodan
Boba Ninkovi}. Organizatori o~ekuju da
}e tragikomedija o gastarbajterima u Be-
~u, koji sanjaju budu}nost, a jedva se bo-
re za sada{njost, zabaviti publiku, pogo-
tovo ako se ima u vidu maestralna gluma
tri pozori{na barda. Predstava po~inje u

20 sati. Dva dana kasnije u`iva}e najmla-
|i poklonici pozori{ne umetnosti. Za sve
njih }e grupa profesionalnih beograd-
skih glumaca, u prepodnevnim satima
(pola deset i pola dvanaest) izvesti pred-
stavu „Zale|eno kraljevstvo“. Predstava
ima dug pozori{ni ̀ ivot i obi{la je mnoge
gradove u Srbiji, donose}i osmeh na lice
mali{anima razli~itog uzrasta. 

Koncert kantautora, interpretatora
starogradske doma}e muzike, popular-
nih evergrin kompozicija, {ansona i
filmske muzike Milo{ Radovi} gostova-
}e u Novoj Varo{i u ~etvrtak 15. februa-
ra. Koncert je zakazan za 20 sati. Jo{ je-
dan muzi~ki doga|aj obele`i}e ovogo-
di{nju manifestaciju. Re~ je o koncertu
sevdalinki u izvo|enju uglavnom do-
ma}ih peva~a i instrumentalista. Ve~e
sevdaha nosi naziv „Ovo malo du{e“, a
po~e}e u 20 sati. 

Ni ljubitelji filma ne}e ostati uskra}e-
ni tokom Dana kulture. U ~etvrtak 22. fe-
bruara (20 sati) bi}e prikazan film Mla-

dena Mitrovi}a „U potrazi za snom“. Re~
je o romansiranom dokumentarcu, sni-
manom u 22 dr`ave sveta, kojim reditelj,
rodom iz Sarajeva, spaja slike sopstvene
pro{losti i na kraju se vra}a po~ecima.
Organizatori manifestacije su za poklo-
nike pozori{ne umetnosti pripremili jo{
jedno prijatno iznena|enje. Re~ je o tre-
nutno jednoj od najigranijih predstava
„Ru~ni rad“, u kojoj briljiraju prvakinje
beogradskog glumi{ta Dara D`oki}, Isi-
dora Mini} i Branka [eli}. I sama glu-
ma~ka postavka je dovoljna pozivnica za
Novovaro{ane da u sredu 28. februara
(20 sati) do|u da pogledaju predstavu, a
njena tematika je pravi mamac za publi-
ku. Crnohumorna pri~a, koju je napisao
~uveni francuski pisac @an Klod Danoa,
govori o polo`aju ̀ ena u dru{tvu i stere-
otipa u njihovom pona{anju. Glavne ak-
terke ne shvataju apsurd svoje situacije u

kojoj su one same `rtve okru`enja, a to
ne shvataju, ali zato imaju duboku em-
patiju prema drugim pripadnicama ne-
`nijeg pola. 

Pozori{ni program u okviru „Dana
kulture“ koncipiran je tako da se dovolj-
no pa`nje posveti i pred{kolcima i {ko-
larcima. Tako }e oni imati priliku da u
utorak 6. marta u`ivaju u predstavi
„Avantura Ma{e i Mede“, koju u dva pre-
podnevna termina (pola deset i pola dva-
naest) izvodi trupa profesionalnih glu-
maca iz srpske prestonice.“Zavesu“ na
ovogodi{nje „Dane kulture“ spusti}e
Tambura{ki orkestar Doma kulture.
Njegovi ~lanovi - miljenici ovda{nje pu-
blike, }e u ~etvrtak (20 sati) odr`ati tra-
dicionalni osmomartovski koncert, koji

}e biti poklon publici, prvenstveno No-
vovaro{ankama. 

- Potrudili smo se da, u skladu sa fi-
nansijskim mogu}nostima, umetni~ki
program koncipiramo tako da on pre
svega bude kvalitetan i raznovrstan.
Pro{le godine smo postavili standarde u
ovom smislu, tako da nam ovog puta
nije bilo lako da sa nedovoljno novca
odaberemo sadr`aje koji }e zadovoljiti
kriterijume i kvaliteta i kvantiteta. Bla-
gu prednost pri izboru imali su teatar-
ski i muzi~ki doga|aji jer su oni tradici-
onalno i najpose}eniji. Po{tovali smo
umetni~ki senzibilitet i razli~ita intere-
sovanja novovaro{ke publike, za koju i
prire|ujemo manifestaciju, trude}i se
da i cene ulaznica prilagodimo njiho-
vom d`epu, isti~e Mihrija Had`i}, di-
rektorka Doma kulture.

R. Popovi}

Nova Varo{ - Fotografije sa meandrima
Uvca ostavljaju bez daha turiste i zaljublje-
nike u prirodu. Poslednju u nizu takvih je
svojim foto objektivom zabele`io prirod-
njak Ljubi{a Simovi}. Njegova fotografija
„Beloglavi sup krstari nad kanjonom Uv-
ca“ osvojila je drugo mesto na foto-kon-
kursu „Sto najlep{ih slika Srbije“, sa svega
jednim glasom manje od pobedni~kog fo-
tosa „Leposavi}“, autorke Mine Jevremo-
vi}. Tre}e mesto pripalo je Milanu Simo-
novi}u za sliku „Sokolov kamen“. 

Me|u 12 najbolje rangiranih fotogra-
fija na tradicionalnom javnom pozivu u
organizaciji Internet platforme Srbije,
nalaze se i dva pejza`a Zlatibora, autora
Dejana Zaki}a i Atile Saba. Najuspe{niji

fotosi uskoro }e biti od{tampani na ka-
lendaru za 2018. dok }e njihovi autori bi-
ti nagra|eni prigodnim poklonima i nov-
~anim nagradama. 

- Vi{e od 27.000 ljudi je glasalo na ne-
davno zavr{enom konkursu. Na raspola-
ganju im se na{lo ~ak 1.348 prijavljenih
fotografija. Registrovani korisnici porta-
la Slike Srbije su od prispelih fotosa iza-
brali stotinu najlep{ih, a zatim je stru~ni
`iri suzio izbor na njih 12. Fotografija sa
motivima Uvca osvojila je simpatije
1.077 glasa~a. O~ekujemo da }e ova izu-
zetna fotka doprineti promociji novova-
ro{kog kraja, koja je u poslednje vreme u
ekspanziji, ka`u iz Internet platforme Sr-
bije. Ovaj njihov projekat je, ina~e, pio-

Prijepolje- Planirani bud`etski prihodi
kojima }e raspolagati prijepoljska op{tina
u 2018. godini, u iznosu od skoro milijar-
du i 100 miliona dinara, ostali su na nivou
pro{logodi{njih. Vladaju}a koalicija bu-
d`et je nazvala „investiciono-socijalnim“ i
„realnim“, ne{to sli~no kako ga je definisa-
la i pro{le godine. Opozicija se nije slo`ila,
smatraju}i da je spisak investicija preveli-
ki da bi se one, prema iznosima, mogle
svrstati u „kapitalne“. [to se ti~e strukture
prihoda, ona se ne menja. To }e re}i, Pri-
jepolje je i dalje u krugu najnerazvijenih
op{tina, u poslednjoj, ~etvrtoj kategoriji, a
to zna~i da preko 50 odsto sredstava koji-
ma raspola`e bud`et, ~ine transferna sred-
stva sa nivoa dr`ave. Slede}i najzna~ajniji
prihod, oko 21 odsto, je od poreza na zara-
de. Svi ostali lokalni prihodi u~estvuju u
bud`etu do pet procenata. Za {ta je vlast
planirala da utro{i spomenuta sredstva u
2018. godini?

Predsednik op{tine Dragoljub Zindovi},
predstavljaju}i plan prihoda i rashoda bu-
d`eta odbornicima i javnosti na sednici
Skup{tine op{tine, kazao je da je 56 odsto
sredstava namenjeno za investicije i socijal-
na davanja, te da nas o~ekuje „jedna od naj-
zna~ajnijih i najuspe{nijih godina“. Da bi se

realizovale kapitalne investicije, kako je to
naglasio Zindovi}, potrebna su planska do-
kumenta, a to ova op{tina nema, te je bud`e-
tom predvi|eno 20 miliona dinara upravo
za izradu projekata kako bi se moglo konku-
risati kod relevantnih fondova i donatora. 

Najvi{e Op{tinskoj upravi 
U nerazvijenoj i siroma{noj op{tini, ko-

ja je ostala gotovo bez industrije, skoro da
je pa sve „zna~ajna investicija“, te ne ~udi
da se mnogo toga podvodi pod „kapital-
no“. Za razliku od 2017. godine kada su taj
spisak ~inile 93 stavke, ove godine su one
porasle na ~ak 130. No, po|imo najpre od
direktnih korisnika bud`eta. Najvi{e sred-
stava, naravno, namenjeno je radu Op{tin-
ske uprave (skoro 194 miliona, dok je to u
2017. godini iznosilo oko 182 miliona di-
nara). Za rad Skup{tine op{tine planiran je
iznos od 23 i po miliona dinara, Op{tin-
skog ve}a 12 miliona, za rad predsednika
op{tine oko osam i po miliona dinara, a za
rad Op{tinskog pravobranioca milion i
760 hiljada dinara. 

Sredstva namenjena osnovnom obra-
zovanju iznose ne{to vi{e od 100 miliona
dinara, srednjem oko 42 i po miliona, a

Novi Pazar - Ve~eras, u 19.30, u Galeri-
ji MMC u Novom Pazaru, bi}e otvorena
izlo`ba fotografija „Rat sje}anja“ u orga-
nizaciji Centra za nenasilnu akciju Sara-
jevo-Beograd. Izlo`ba „Rat sje}anja“ deo
je projekta „Ratni spomenici u BiH (od
1991)“, kojim je dokumentovana politi-

ka memorijalizacije i kultura se}anja u
Bosni i Hercegovini. Istra`ivanjem su
obuhva}eni spomenici na sve tri nekad
zara}ene strane - njih ukupno 85. Na iz-
lo`bi su predstavljene fotografije spome-
nika i monografija kao rezultat trogodi-
{njeg istra`ivanja o mestima stradanja i

se}anja na rat u Bosni i Hercegovini. Au-
tori fotografija su Ned`ad Horozovi} i
Nenad Vukosavljevi}. Izlo`ba je dosad
bila prikazana u Be~u, Sarajevu, Mosta-
ru, Banja Luci, Biha}u, Beogradu, Tuzli,
Br~kom i Skoplju. U Novom Pazaru }e
trajati do 15. februara. S. D. 

Izlo`ba fotografija „Rat se}anja“ 

Steci{te kulturnih de{avanja u narednih
mesec dana: Dom kulture „Jovan Tomi}“ 

Od 8. februara do 8. marta u Novoj Varo{i 

Tradicionalni „Dani kulture“
Na programu desetak 
kvalitetnih doga|aja, 
me|u kojima je najvi{e
pozori{nih i muzi~kih

Z

Na foto-konkursu „Sto najlep{ih sl

Kanjonu U
drugo mes



bruar 2018. V

nirski poduhvat koji je pokrenula grupa
entuzijasta i zaljubljenika u fotografiju i
prirodu, sa ciljem da na taj na~in pru`i
svoj doprinos u afirmaciji umetnosti i tu-
rizma u zemlji. 

Odli~nim odzivom organizatori su
uspeli u nameri da kroz fotografiju {to vi-
{e ljudi provedu kroz jedinstvene i pre-
divne predele kakav je i kanjon Uvca.
„@elja nam je bila da u duhu zadu`binar-
stva {iroj javnosti prika`emo jedinstvenu
i neponovljivu lepotu kako fotografija ta-
ko i predela na kojima su nastali. Njihovi
autori - fotografi, ali i oni koji to nisu, na-
pravili su hiljade snimaka koji na{i ze-
mlju prikazuju u najlep{em svetu“, isti~u
u timu „Slike Srbije“. R. P. 

Nova Varo{ - Odbornici Skup{tine op-
{tina Nova Varo{ usvojili su Lokalni ak-
cioni plan zapo{ljavanja za ovu godinu,
zahvaljuju}i ~ijoj realizaciji bi do posla
trebalo da do|e 120 ljudi sa evidencije tr-
`i{ta rada. Mere lokalne politike zapo-
{ljavanja iz op{tinskog bud`eta bi}e po-
dr`ane sa 10 miliona dinara, a isti iznos
za ove namene izdvoji}e i dr`ava preko
Nacionalne slu`be za zapo{ljavanje
(NSZ). 

- Analiziraju}i stanje, potrebe i o~eki-
vane efekte, planom je obuhva}eno se-
dam mera, od kojih }e program stru~ne
prakse i zapo{ljavanja osoba sa invalidi-
tetom biti finansirani u potpunosti iz op-
{tinskog bud`eta, a ostali uz u~e{}e i u
saradnji sa NSZ. Re~ je o javnim radovi-
ma, subvencijama za te`e zapo{ljive ka-
tegorije, obuke na zahtev poslodavaca i
programu sticanja prakti~nih znanja za
nekvalifikovana lica, vi{kove zaposlenih
i dugoro~no nezaposlene, obja{njava
Predrag [aponji}, predsednik Saveta za
zapo{ljavanje Op{tine Nova Varo{. On
dodaje da je realizacijom ovih mera pro-
jektovano da do posla do|e oko 120 No-
vovaro{ana, {to je ne{to vi{e u odnosu na
lane. 

Sa kolikim bud`etom }e ovi programi
biti podr`ani iz op{tinske odnosno repu-
bli~ke kase bi}e poznato uskoro, nakon
raspisivanja konkursa, a potom i usagla-
{avanja lokalnih sa nacionalnim progra-
mima. Poznato je da }e sprovo|enje pro-
grama javnih radova Op{tina i dr`ava
preko NSZ finansirati sa ukupno osam
miliona dinara. 

- Lokalna samouprava je za realizaci-
ju ove mere opredelila najvi{e sredstava -
oko 4.000.000 dinara i to za radno anga-
`ovanje skoro 60 nezaposlenih sa evi-
dencije tr`i{ta rada. Program se sprovo-
dio i u prethodnih nekoliko godina i do-
bro se pokazao u praksi, prvenstveno
zbog toga {to su do privremenog zapo-
slenja, na period od ~etiri meseca, do{li i
na{i sugra|ani iz te`e zapo{ljivih katego-
rija nezaposlenih lica. Oni za svoj rad do-
bijaju redovnu mese~nu nadoknadu od

oko 20.000 dinara. Njihovo anga`ovanje
je, sa druge strane, doprinelo i da se una-
predi rad u op{tinskim javnim preduze-
}ima i ustanovama u kojima su bili ras-
pore|eni na razli~itim poslovima u skla-
du sa potrebama poslodavaca, isti~e [a-
ponji}. Dodaje da }e se javni radovi orga-
nizovati u slede}im oblastima : socijalnih
i humanitarnih delatnosti, odr`avanja
gradske infrastrukture, kao i odr`avanja
javnih povr{ina i za{tite ̀ ivotne sredine. 

U Savetu su nedavno podvukli crtu i
analizirali efekte pro{logodi{njih mera
na polju zapo{ljavanja. Efekti su zadovo-
ljavaju}i - tokom 2017. je do privreme-
nog ili stalnog zaposlenja do{lo 97 Novo-
varo{ana, a LAPZ-om je bilo planirano
117. Konstatovano je nekoliko problema
tokom sprovo|enja ukupno tri progra-
ma, a klju~ni su bili nedostatak mentor-

skog kadra za stru~nu praksu i izvesna
ograni~enja u ispunjavaju kriterijuma u
javnim pozivima NSZ u kategoriji te`e
zapo{ljivih. 

- Uspeli smo, ipak, da ostvarimo zacr-
tani cilj da smanjimo broj na{ih sugra|a-
na bez posla. Stopa nezaposlenosti u no-
vovaro{kom kraju je u 2017. u odnosu
na prethodnu godinu smanjena za oko
10 odsto, dok je broj zaposlenih uve}an
za oko 13 procenata, nagla{ava predsed-
nik lokalnog Saveta za zapo{ljavanje. 

Op{tina Nova Varo{ je na polju zapo-
{ljavanja i otvaranja novih radnih mesta
u periodu od 2009. do kraja pro{le godi-
ne ulo`ila skoro 120.000.000 dinara. S
tim bud`etom sprovedeno je vi{e od 30
programa i mera. U~inkom na polju za-
po{ljavanja u zlatarskom kraju i sarad-
njom sa ovda{njom lokalnom samou-
pravom zadovoljni su i u Filijali NSZ sa
sedi{tem u Prijepolju. U ovoj slu`bi na-
vode da se po~etkom decembra na evi-
denciji tr`i{ta rada u Novoj Varo{i nala-
zilo 1.909 gra|ana, me|u kojima je njih
98 sa fakultetskom diplomom. 

- To je za 155 lica manje nego u istom
periodu prethodne godine. Od tog broja
1.254 osobe su bez kvalifikacija i sa zavr-
{enim tre}im stepenom. Na posao ~eka-
ju i 424 svr{ena srednjo{kolca, sedmoro
ih je sa petim, a 95 sa {estim stepenom
stru~ne spreme, ka`e Aleksandar Stiki}
iz prijepoljske Filijale NSZ. On dodaje i
da 231 Novovaro{anin sa evidencije ne-
zaposlenih preko jedne decenije poku{a-
va da se domogne radnog mesta, a da su
trenutno najbrojniji oni koji na posao ~e-
kaju od jedne do dve godine (311) odno-
sno od pet do osam (279). Poslodavci su
, ina~e, lane najvi{e tra}ili radnike na
preradi drveta, konfekcionare, trgovce,
voza~e i ugostitelje, a najmanja potra`nja
vladala je za knjigovo|ama i menad`eri-
ma u osiguranju. 

R. Popovi}

pred{kolskom vaspitanju skoro 89 miliona
dinara. Komunalnoj delatnosti pripa{}e 59
miliona dinara, a 37 miliona je planirano
za razvoj poljoprivrede. Ukupna sredstva
za socijalnu za{titu po svim osnovama kre-
}u se do 60 miliona dinara. Nisu mala sred-
stva ni ona namenjena razvoju kulture.

Ukupno je to 74 miliona dinara. Naravno,
najvi{e je za Dom kulture ( oko 39 miliona
dinara, {to je zna~ajnije pove}anje u odno-
su na neke prethodne godine, skoro 10 mi-
liona dinara), Biblioteci je opredeljeno 18
miliona, a Muzeju 14 miliona dinara. I Tu-
risti~ka organizacija raspolaga}e sa nimalo

zanemarljivih 14 i po miliona dinara, {to je-
ste na nivou pro{le godine, ali je skoro du-
plo vi{e nego nekih prethodnih godina. Za
rad mesnih zajednica planirani rashodi su
oko 11 miliona dinara. 

Naravno, ne sme se izostaviti bud`et-
sko izdvajanje za Dom zdravlja (20 i po

miliona dinara), odnosno sport i omladi-
nu (25 miliona dinara). Energetska efika-
snost je posebno izdvojena stavka, jer je u
fokusu lokalne samouprave i sa skoro 27
miliona dinara to }e biti jo{ jedan pomak
u ovoj oblasti koja se nalazi na popisu naj-
bitnijih, ne samo na nivou lokalnih samo-
uprava, ve} i na nivou op{tih tendencija.

„Kapitalne“ investicije 
Ako je suditi po izlaganjima odbornika

za govornicom Skup{tine op{tine, ono {to
najvi{e interesuje najve}i broj gra|ana je
ulaganje u razvoj infrastrukture, pre svega
puteva koji su u ovoj op{tini odvajkada
„bolna“ ta~ka. @elja je mnogo, a i strana~-
kih interesa ali bilo bi maliciozno samo ta-
ko re}i, a ne ista}i da su to u mnogome i re-
alne potrebe nekih sredina. Zato i jeste va-
`no barem poku{ati da se omogu}i pristoj-
nija komunikacija nekim naseljima, ma
koliko je preostali broj stanovnika u njima
skroman. Ovoga puta ne}emo se baviti ba{
svim stavkama koje su navedene u Odluci
o bud`etu za 2018. godinu jer ih je, reko-
smo, ~ak 130. Ukupan iznos sredstava na-
menjen za ova ulaganja je ve}i od 300 mi-
liona dinara. Dakako, najve}a investicija

vezana je za radove na sanaciji puta koji
povezuje dve velike mesne zajednice Selja-
{nicu i Kolovrat koji su intenzivirani 2017.
godine , a zna~ajna sredstva obezbe|ena
su sa nivoa dr`ave. Za ovu godinu bud`e-
tom je predvi|en iznos od preko 50 milio-
na dinara. Nastavlja se i rekonstrukcija jav-
ne rasvete i uvo|enje led rasvete za {ta je
planirano novih oko 27 miliona dinara.
Najvi{e stavki odnosi se na popravke lokal-
nih puteva. Ulaganja se kre}u od 3 milio-
na do nekoliko stotina hiljada dinara, kao
i za izgradnju gradske kapele {to je ponov-
ni poku{aj da se re{i ovaj problem. 

Pro{le godine veliki problem su bili ten-
deri jer se kasnilo sa javnim nabavkama, a
procedure su bile u nekim slu~ajevima ve-
oma duge, pa su radovi koji su bili planira-
ni po~eli da se realizuju tek u jesen. Ono {to
bi posebno trebalo da raduje sve je ~injeni-
ca da }e se po~eti sa sanacijom saobra}ajne
„ ìle kucavice“ grada, a to je most u [aram-
povu, koji je i jedan od simbola Prijepolja. 

Ostaje otvoreno pitanje kada }e se
ozbiljno analizirati stanje u saobra}aju i
kada }e me|u (naj)kapitalnije investicije
u}i izgradnja javne gara`e i re{avanje pita-
nja parkiranja kroz parking servis. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Za {ta }e se u Prijepolju tro{iti bud`etske pare u 2018. godini

Prioriteti ostali isti Planirani bud`etski 
prihodi skoro milijardu 
i 100 miliona dinara

Vi{e i za 
informisanje 

Ina~e, valja napomenuti da je pro{le,
posle 10 godina, lokalna vlast odredila du-
plo ve}i iznos za informisanje. Ove godine,
sredstva su jo{ pove}ana, pa umesto {est
planirano je osam miliona dinara. 

Jedna od najkrupnijih investicija:
Put Selja{nica - Kolovat

Lokalni akcioni plan zapo{ljavanja u 2018. godini 

Posao za 120 nezaposlenih 

Najvi{e nezaposlenih u Sjenici
Na evidenciji prijepoljske filijale Nacionalne slu`be za zapo{ljavanje, koja obuhva-

ta op{tine Prijepolje, Novu Varo{, Priboj i Sjenicu, nalazi se 17.009 lica. Od tog broja naj-
vi{e je nezaposlenih u Sjenici - 5.202. 

Za otvaranje novih radnih
mesta lokalna uprava 
namenila ~etiri miliona
dinara: Predrag [aponji} 

Lepote kanjona u objektivu prirodnjaka:
Nagra|ena fotografija Uvca

ika Srbije“ 

Uvca 
sto 
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Simptomi nedostatka
hranljivih elemenata u

biljnoj proizvodnji

Beograd - Na nedavnoj prezenta-
ciji projekta „Golija - prelaz od plani-
ranja ka razvoju“, dr`avni sekretar
Ministarstva turizma, trgovine i tele-
komunikacija, Miroslav Kne`evi},
rekao je da je cilj projekta bio „da se
stvore uslovi za odr`ivi razvoj Parka
prirode „Golija“ {to je odredilo stra-
te{ki pristup i kreiranje planskih do-
kumenata, koja s jedne strane omo-
gu}avaju da se po{tuju i ~uvaju pri-
rodna i kulturna dobra, a sa druge da
se to podru~je dalje razvija kako bi
lokalno stanovni{tvo imalo koristi i

videlo {ansu za opstanak i dalji raz-
voj Golije.“ 

Projekat je iniciralo Ministarstvo tr-
govine, turizma i telekomunikacija i fi-
nansijski podr`alo sa 50.000 evra, dok
su Evropska unija i Vlada [vajcarske,
preko razvojnog programa Evropski
PROGRES, ulo`ili 300.000 evra za rea-
lizaciju, koja je trajala 18 meseci. Kao
klju~ni rezultat projekta izdvojena je
izrada nedostaju}e planske dokumen-
tacije za preko 700 km koridora infra-
strukture na teritoriji pet lokalnih sa-
mouprava na ~ijem se podru~ju Golija

prostire: Ivanjica, Kraljevo, Ra{ka, No-
vi Pazar i Sjenica. U okviru projekta iz-
ra|en je i Akcioni plan za razvoj Goli-
je, tokom radionica u kojima je u~e-
stvovalo vi{e od 130 ljudi. Navode}i da
je Golija je jedan od va`nih resursa Re-
publike Srbije i potencijal za razvoj ka-
ko na lokalnom tako i na nacionalnom
nivou Grem Tindal, menad`er Evrop-
skog PROGRES-a, je naglasio da se to-
kom sprovo|enja projekta posebno in-
sistiralo na po{tovanju principa do-
brog upravljanja klju~nih za odr`ivi
razvoj. S. D. 

Predstavljen projekat „Golija - prelaz od planiranja ka razvoju“

Izra|eni planovi za 700 km

Razvoj uz o~uvanje prirode: 
Sa predstavljanja u Beogradu

Za pravilan razvoj biljaka neop-
hodno je 16 esencijalnih
hranljivih elemenata: azot (N),

fosfor (P), kalijum (K), ugljenik (C),
vodonik (H), kiseonik (O), kalcijum
(Ca), magnezijum (Mg), sumpor (S),
gvo`|e (Fe), cink (Zn), mangan
(Mn), bakar (Cu), bor (B), molibden
(Mo) i hlor (Cl). Ugljenik, vodonik i
kiseonik biljke usvajaju iz vazduha i
vode. Izvor azota, fosfora i kalijuma
su |ubriva. Kalcijum, magnezijum i
sumpor se usvajaju iz kalcijum-kar-
bonata (kre~njaka), kalcijum-hi-
droksida (hidratisanog kre~njaka),
dolomita (kalcijum i magnezijum
karbonata), gorkih soli (magnezi-
jum sulfata), elementarnog sumpo-
ra i sulfata. Gvo`|e, cink, mangan,
bakar, bor i molibden biljke unose iz
malog broja formulacija, u koje spa-
daju rastvorljiva folijarna |ubriva.

Simptomi nedostatka azota kao
primarnog makroelementa su: Azot
uti~e na vegetativni porast, na cveta-
nje, formiranje pupoljaka i na karak-
teristike oblika plodova. Azot je po-
kretan i u slu~aju nedostatka, vr{ni li-
stovi povla~e azot iz starijih pa se
simptomi nedostatka pojavljuju re-
dovno na donjem li{}u. Nedostatak
azota smanjuje porast biljaka i razvoj
izdanaka, slabi vr{ni porast i veli~inu
lista. Boja li{}a je od bledo zelene do
bronzaste, sli~na boja li{}a je i u je-
sen kada se hraniva povla~e. Na sta-
rijim listovima mladara ili grana javlja
se ̀ utilo i hloroza {to mo`e dovesti
do opadanja li{}a. Novi mladari su
po pravilu tamniji, svetlo braon a ko-
ra mo`e biti i crvenkasta, Manje se
formira plodova i njihovo opadanje
je intenzivnije. Nedostatak azota, se
otklanja dodavanjem |ubriva na ba-
zi azota ili kod akutnog nedostatka
primenom folijarnih hraniva. Prime-
na ureje sa pesticidima smanjuje nji-
hovu efikasnost.

Simptomi nedostatka fosfora

kao primarnog makroelementa su:
Porast je smanjen, a starije li{}e je u
po~etku tamno zelene boje, dok
najstarije mo`e dobiti ljubi~astu bo-
ju. Veoma kisela reakcija mineralnih
zemlji{ta mo`e zna~ajno smanjiti
dostupnost fosfora. Visoka koncen-
tracija fosfora u biljci mo`e dovesti
do nedostatka gvo`|a i cinka. Veli-
ke koli~ine fosfora u zemlji{tu mogu
spre~iti toksi~no dejstvo aluminiju-
ma u veoma kiseloj sredini. Simpto-
mi nedostataka kalijuma kao pri-
marnog makroelementa, ~ija je
osnovna uloga u regulisanju sadr-
`aja vodnog re`ima , javljaju se u
aridnim, peskovitim zemlji{tima po-
sebno za vreme su{e. Nedostatak
kalijuma se ispoljava samo kada se
koncentracija smanji ispod 0,75 od-
sto te`ine suve materije. Li{}e gubi
normalnu zelenu boju, zatim na
obodima donjeg li{}a javlja se ne-
kroza. Kalijum uti~e i na boju plodo-
va, posebno crvenih i u nedostatku
kalijuma plodovi su prljavo braon.
Otklanjanje nedostatka kalijuma
npr. kod kru{ke se obi~no obavlja u
vreme intenzivnijeg porasta plodo-
va jer tada se K povla~i iz donjeg li-
sta u plodove. Nedostatak kalijuma
se mo`e pokazati na peskovitom
zemlji{tu posebno tamo gde se ko-
risti ja~e zalivanje.

Hroni~ni nedostatak K a ujedno
Mg otklanja se primenom |ubriva
preko zemlji{ta. Da bi se izbegao
poreme}aj u ishrani izme|u eleme-
nata mora se potvrditi analizama.
Potrebna su dva prskanja prvo u ju-
nu, a drugo ~etiri do pet nedelja ka-
snije. Kalijum na primer u obliku
Wuxal Kalium 40 treba koristiti kao
posebna prskanja. Visoka koncen-
tracija K mo`e dovesti do nedostat-
ka Ca, Mg i N, dok previ{e natrijuma
vodi nedostatku kalijuma..

Svetlana [u}evi}, dipl. in`. po-
ljoprivrede, spec. za{tita bilja

Ro`aje - Crnogorski Sindikat dok-
tora medicine saop{tava da doktorki
ro`ajskog Doma zdravlja nije omo-
gu}eno da iza|e na usmeni intervju
za specijalizaciju iz interne medici-
ne, jer je u obzir navodno mogao da
do|e samo mu{ki kandidat. Oni od
direktora Hajrana Kala~a tra`e da is-
pravi nepravdu. 

Kako pi{u podgori~ke Vijesti,
Sindikatu se obratila lekarka koja
tvrdi da su joj ~lanovi komisije rekli
da specijalizaciju iz interne medici-
ne ne mo`e da dobije `ena jer su sve
kandidatkinje u reproduktivnom
periodu {to bi uticalo na organizaci-

ju slu`be. „Na pitanje koleginice M.
Z. da li onda njen suprug kao mu-
{karac mo`e da pristupi intervjuu i
da li on mo`e biti razmatran kao
kandidat za ovu specijalizaciju, do-
bila je odgovor da ne mo`e jer je di-
rektor ‘stavio veto’ na ovu specijali-
zaciju i unaprijed je ve} namijenio
jednom od kandidata ~iji identitet
nije otkriven“, saop{tili su iz SDM.
Iz Doma zdravlja, me|utim, tvrde
da im treba mu{ki ljekar interne
medicine zbog stalne pripravnosti
od 24 sata, ali i „te{kih vremenskih
uslova koji vladaju“ u toj sjevernoj
op{tini. C. D.

Priboj - Priboj je pro{le
nedelje posetio ambasa-
dor Nema~ke u Srbiji Ak-
sel Ditman, a uvo|enje
grejanja na bio masu bila
je glavna tema razgovora
sa lokalnim zvani~nici-
ma. Ambasador Ditman
je najavio pomo} Nema~-
ke, posredstvom organi-
zacija GIZ i KFE, u iz-
gradnji toplane na bio
masu u Priboju. 

Zadovoljstvo saradnjom
potvrdio je i predsednik
op{tine Priboj Lazar Rvo-
vi}. „Saradnja na{e Op{ti-
ne, naro~ito sa GIZ-om,
koja traje tri i po godine je
ve} dala rezultate i ube|en
sam da }e sve ono o ~emu
smo govorili u vezi prelaska na greja-
nje biomasom biti realizovano uz po-
mo} nema~ke Vlade, u rekordnom ro-

ku“, rekao je Rvovi}. Prelazak grejanja
na biomasu u op{tini Priboj predvi-
|en je da se odvija u tri faze do kraja

2019. godine. U prvoj bi novi vid gre-
janja dobili {kola, vrti} i de~ji dispan-
zer u novom delu grada. S. B.

Pljevlja - Ekolo{ka inspekcija je u Cr-
noj Gori pro{le godine podnijela 46 za-
htjeva za pokretanje prekr{ajnog po-
stupka i izdala {est prekr{ajnih naloga,
a zbog neizvr{enja rje{enja donijela 24
zaklju~ka o izricanju nov~ane kazne u
iznosu od 43.010 evra. Me|u ka`njava-

nim je i Rudnik uglja u Pljevljima. U iz-
vje{taju se navodi da je, osim redovnih
aktivnosti, ra|en poja~an inspekcijski
nadzor kod zaga|iva~a koji negativno
uti~u na stanje kvaliteta vazduha u op-
{tini Pljevlja. Ekolo{ka inspekcija je
pratila realizaciju mjera iz elaborata o

procjeni uticaja na `ivotnu sredinu na
koji je izdata ekolo{ka saglasnost za
projekat izgradnje energetskog kabla,
vjetroparka Krnovo, dalekovoda Lastva
Grbaljska - Pljevlja dionica ̂ evo - Plje-
vlja, izgradnje autoputa, povr{inskog
kopa Potrlica Rudnika uglja... C. D.
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kandidata za specijalizaciju u DZ Ro`aje 

Odbijena 
zato {to je ̀ ena?

Ekolo{ki nadzor u Pljevljima

Grejanje na biomasu uz pomo} nema~ke vlade

Obostrano zadovoljstvo: 
Ambasador Ditman i Lazar Rvovi}
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Novi Pazar - Fudbal jo{ stanuje u
Novom Pazaru, ali vi{e nije sport broj
jedan. Paradoksalno je, a opet istinito,
da posle 2017. godine u kojoj su ostva-
reni najve}i dometi u istoriji novopa-
zarskog klupskog sporta, uop{te mora-
mo postavljati pitanje, ko je lider grad-
skog sporta? Po rezultatima to je od-
bojka, me|utim, skoro da je neobja-
{njivo kako to da me~evima najboljeg
novopazarskog kluba, ne trenutno, ne-
go u ~itavoj istoriji ne prisustvuje vi{e
od 300 gledalaca u proseku, izuzmemo
li me~eve sa Crvenom zvezdom i Voj-
vodinom, pa ni tada se dvorana ne po-
puni. [ta je jo{ potrebno da ti momci
urade da bi skrenuli pa`nju na sebe?

Kvalitet tima postoji, glavni rival za
titulu je niko drugi do velikan Vojvo-
dina, a kao da sve to nije dovoljno. Pu-
blika se danas profilisala i razmazila,
tra`i atraktivne protivnike, ̀ eli da vidi
najbolje sportiste, to je privla~i. Sve to
postoji u odbojka{koj Superligi, pa je
opet nema u onolikom broju u kojem
to ovi momci zaslu`uju. U doma}im
takmi~enjima odbojka{i jo{ nemaju
samo titulu prvaka Srbije, ne neke ta-
mo zemlje, nego odbojka{ke sile - Sr-
bije. Bez zna~ajnijeg pove}anja poseta
utakmicama posao bi mogao da im
bude debelo ote`an. Kada bi se posma-

tralo koliko gledalaca imaju ostali klu-
bovima mogao bi se izvesti zaklju~ak,
dakako ispravan, da ih je u Novom Pa-
zaru najvi{e. Me|utim, moglo bi da ih
bude jo{ vi{e, zbog sjajnih rezultata,
zbog igre, pa i zbog doma}ih igra~a.
Nijedan gradski klub ih nema vi{e u
sastavu, pa jo{ je tu i vedetu u liku No-
vopazarca - Irfana Hamzagi}a.

Posle osvajanja Kupa i Superkupa
Srbije do{lo se, dodu{e, do nezvani~ne
titule najboljeg tima Superlige na polu-
vremenu sezone. I to kako, pobedama
u svih devet me~eva, stiglo se i do po-
lufinala Kupa Srbije i jo{ dva duela sa
Vojvodinom NS Seme, kao i do 1/16
Kupa CEV. Te{ko je i pretpostaviti gde
}e se ovaj tim zaustaviti, po{to nije li-
mitiran. Realno je nadati se da mogu
mnogo i daleko. Koliko daleko, ne za-

visi samo od njih, ve} ponajvi{e od No-
vosa|ana. Da postoji realna opasnost
od gubljenja oba trofeja, Osmanka~e-
va Vojvodina pokazala je neposredno
pred Novu godinu. Anga`ovanje biv-
{eg tehni~ara Novog Pazara Luke [or-
maza i ukrajinskog korektora Vitalija
Suhinjina direktno je povezano sa sna-
gom Zatri}evog tima. Sa njima Vojvo-
dina ima jak prvi tim i jaku klupu. No-
vi Pazar ima sna`nu prvu postavu i ne
tako sna`nu klupu. ,,Plavi“ od po~etka
sezone igraju sa sedam igra~a, a to je ri-
zik. Kad ne bi dolazilo do premora i
kad bi se izbegle i najmanje povrede,

kao i kad ostali sporedni ~inioci ne bi
pokatkad uzimali maha, to ne bi bio
nikakav problem. Mogli bi da ka`emo,
neka ih neka dovode, ne}e im to ni{ta
vredeti. Ovako, da se ba{ ni{ta {to je
ne`eljeno ne dogodi ravno je dvostru-
kom uzastopnom dobitku glavne loto
premije. Potpuno druga~ija pri~a bila
bi da je Novi Pazar uspeo u svojim na-
kanama da se poja~a. 

Postojala je ideja da se dolaskom
jednog od dvojice prima~a, Sre}ka Ri-
sti}a ili Luke Veli~kovi}a, preduprede
eventualne lo{e stvari. Na`alost, piki-
rani igra~i, iako su imala otvorene po-

zive, odlu~ila su se za odlazak u ino-
stranstvo. Tako je namera da se opte-
re}enost dva Marka - Vuka{inovi}a i
Radosavljevi}a dovede u razumnu me-
ru, na`alost otpala. Kako je pozicija na
kojoj igraju i zahtevna i odgovorna bi-
}e potrebno odmarati ih vi{e nego je
potrebno, a kad jurite sam vrh to mo`e
da se odrazi na rezultate. Ho}e li Ham-
za Zatri} prona}i formulu zbog koje se
ne}e gubiti na kvalitetu, ostaje da vidi-
mo. U drugi deo prvenstva odbojka{i
su krenuli prvim prvenstvenim pora-
zom, Spartak je u Subotici bio bolji 3:2.
Potom su Zatri}evi momci prosto pre-
gazili Mladi radnik, ali i u sred ,,Pendi-
ka“ se spotakli o Crvenu zvezdu. Onda
su samo pet dana kasnije pobedili u
prelepom me~u odli~nu Vojvodinu, u
okviru polufinala Kupa, pa iznena|u-
ju}e pora`eni u Kragujevcu. Ta toplo -
hladna izdanja mogla bi se podvesti sa-
mo pod jedno, zadovoljni drugim me-
stom pred po~etak plej-ofa, igraju opu-
{teno ~uvaju}i se za ono najva`nije.
Naravno, ogroman je uspeh, ma toli-
ko, da ogromniji ne mo`e biti i da se
zastane stepenicu ispod... Nego pojavi-
la se {ansa, pa imamo pravo da o njoj
ne samo ma{tamo, ve} i da joj idemo u
susret. 

Hamza Zatri}, trener Novog Paza-
ra, ovako razmi{lja o trci njegovog ti-
ma i Vojvodine, koja }e, po svemu su-

de}i, odlu~iti o novom {ampionu Srbi-
je. ,,Novosa|ani godinama forsiraju
drugu postavu koju ~ine njihovi junio-
ri. U jakim utakmicama oni stasavaju,
kao {to je sad slu~aj sa Mehi}em i Ku-
jund`i}em. Zato im ne treba mnogo
vremena da postanu nosioci igre. U
ovaj {ampionat u{li su i sa dva mlada
tehni~ara, a dobro je poznato kad na
toj poziciji upadnete u problem, onda
je u problemu ceo tim. Nedostajalo im
je iskustvo, tako da nismo iznena|eni
{to su doveli korektora, jesmo izborom
tehni~ara. Ukrajinac Suhinjin je isku-
san i zna~i}e im, iako nije Rus podse}a
na predstavnike ruske {kole, a dobro je
poznato da su njihove mogu}nosti ve-
like. Ima iskustvo igranja u Iranu i Ira-
ku. Pokazalo se da to {to je prili~no ne-
poznat igra~ nije njegov minus. Isku-
sniji je od Vu~urovi}a, koji je obzirom
na svoju mladost imao odli~nu sezonu.
O~igledno da im je za ovakav nivo tak-
mi~enja potrebnije iskustvo od mlado-
sti. Dva igra~a mogu da donesu pro-
menu nabolje, vide}emo“, ka`e Zatri}.
On dodaje da postoji bojazan da Novi
Pazar mogu da sustignu raznorazni
problemi, ali se nada da }e ih zaobi}i
povrede. „Kako bi sa~uvali neke igra~e
sigurno }emo pre po~etka plej- ofa na
pojedinim utakmicama odmarati one
koji su odigrali najvi{e utakmica“, na-
javljuje Zatri}.
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Revan{ polufinala Kupa
Od ~etiri prvenstvene utakmice u ovoj godini, Novopazarci su izgubili tri. Po-

slednju u Kragujevcu, u me~u 14. kola od Radni~kog 3:0 (25:22, 25:21, 25:22). Ve}
sino} u ,,Pendiku“ igran je duel slede}eg kola sa Ni{om. U sredu, u Novom Sadu,
na programu je revan{ polufinala Kupa Srbije sa Vojvodinom, Novi Pazar iz prvog
susreta ima lepu prednost (3:1).

SPORT
Odbojka{i Novog Pazara na oba koloseka grabe u susret titulama

Trofeji na vidiku
Prvoslav Le{evi}

Skoro da je neobja{njivo kako to da me~evima 
odbojka{a ne prisustvuje vi{e od 300 gledalaca 
u proseku, izuzmemo li me~eve sa 
Crvenom zvezdom i Vojvodinom

Da postoji realna opasnost da novopazarski 
odbojka{i izgube oba trofeja, Kupa i Superkupa Srbije,
Osmanka~eva Vojvodina pokazala je 
neposredno pred Novu godinu

Derbri u nedelju
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara pobedili su u utakmici

15. kola Druge lige u Srbobranu doma}i tim Akademika 69:63
(13:15, 24:19, 12:14, 20:15). U nedelju se u ,,Pendiku“ igra derbi,
mo`da i prvenstva, koji bi mogao da odlu~i o timu koji }e nared-
ne sezone igrati KLS, sastaju se Novi Pazar i Mladost iz Smederev-
ske Palanke.

Fudbaleri po~eli pripreme
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara po~eli su sa malim zaka-

{njenjem pripreme za nastavak {ampionata u Prvoj ligi. Zbog za-
brane registrovanja novih igra~a osloni}e se na sastav iz jesenjeg
dela, u kojem ne}e biti Vukli{a, Simi}a, Pavlovi}a, Vukomanovi}a i
Jovanovi}a, koji su ve} napustili klub. Od igra~a sa strane saradnja
je obnovljena sa Ristovim, Markovi}em, Stepanovi}em i Vu~eti}em,
blizu je i dogovor sa \or|evi}em, dok je status [uberta neizvestan.
Trener @ivkovi} }e kompletne pripreme obaviti u Novom Pazaru, a
prvu kontrolnu utakmicu ima}e 8. februara protiv Jo{anice. 

Sjajna Amra Terzi}
Novi Pazar - Sjajne rezultate na dvoranskom {ampionatu Srbi-

je u atletici za starije juniore i juniore postigla je Amra Terzi}. Ona je
u Beogradu pobedila na 1.500 i 3.000 metara. Na kra}oj stazi slavi-

la je rezultatom 4:50,68, a na duplo du`oj u vremenu 10:18,77. U
obe trke bila je bolja od U`i~anke Tamare Mi}evi}. Amel D`akovac bio
je {esti na 1.500 i tre}i na 3.000 metara, a Adem Ziljki} peti na 800 i
sedmi na 1.500 metara. 

]atovi} najbolji 
u ciklo krosu 

Novi Pazar - U Velikom Gradi{tu (Srebrno jezero) na Prvenstvu
Srbije u ciklo krosu, u konkurenciji kadeta, pobedio je biciklista Trna-
ve iz Novog Pazara Nermin ]atovi}. Od pro{log meseca voza~ Parti-
zana, Novopazarac Admir Kola{inac osvojio je tre}e mesto u junior-
skoj trci. 

Pet pazarskih 
atleti~ara u Beogradu

Novi Pazar - U subotu i nedelju Beograd je doma}in Prvenstva
Srbije u dvorani na kojem }e se pojaviti i petoro atleti~ara iz Novog
Pazara: Amela Terzi}, Elzan Bibi}, Amra Terzi}, Amel D`akovac i Adem
Ziljki}. Zbog povrede zgloba takmi~enje }e propustiti Teodora Simo-
vi}. Novost je i to da se Amela Terzi} ne}e pojaviti na Prvenstvu sve-
ta u dvorani (Birmingem 1. -4. mart) zbog toga {to jo{ nije dostigla
zadovoljavaju}u formu potrebnu za visok plasman.
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Strah od mogu}ih povreda igra~a: Hamza
Zatri} na utakmici sa Crvenom zvezdom
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Pljevlja - Lokalna uprava u Pljevljima namjera-
va da na prolje}e bez projektne dokumentacije
po~ne da ure|uje centralnu gradsku zonu. Takvu
mogu}nost najavio je predsjednik Op{tine Pljevlja
Mirko \a~i}, kazav{i da lokalna uprava dugo ~e-
ka zavr{etak projektne dokumentacije, koju finan-
sira Direkcija javnih radova.

- Ne}emo dugo ~ekati da vidimo da li }emo
ovaj tender objaviti nakon {to dobijemo projekat
rekonstrukcije glavne ulice ili }emo radove izvesti
bez projekta. Dobili projekat ili ne, radove }emo

vrlo brzo po~eti i to bi najranije mogao da bude
april. Sve ono {to je u glavnoj ulici po~e}emo laga-
no da ru{imo i demontiramo i da stvaramo uslo-
ve. U ovoj ulici }emo uraditi sve instalacije. Svako-
dnevno kompletan stru~ni tim Op{tine i ja razra-
|ujemo model kako da pristupimo ovom poslu i
od njega ne}emo odustati, rekao je \a~i}, a preno-
se Vijesti. Prema njegovim rije~ima, Op{tina pla-
nira da u te radove ulo`i pola miliona evra. Potpu-
na rekonstrukcija Ulice kralja Petra u centru gra-
da, prema ranijim prora~unima, ko{tala bi skoro

tri miliona evra, a osim glavne pljevaljske ulice
planira se i rekonstrukciju susjedne Tr{ove i Trga
patrijarha Varnave.

\a~i} je potvrdio da je ure|enje dijela Ulice
kralja Petra i od zgrade Op{tine do Jalije i od zgra-
de Zelengore do uprave Rudnika uglja, kao i Ulice
Tr{ova ura|ena bez projekta. Ekolo{ko dru{tvo
„Breznica“ podnosilo je krivi~nu prijavu protiv
\a~i}a zbog, nezakonite sje~e drvoreda u glavnoj
gradskoj ulici i izvo|enja radova bez gra|evinske
dozvole. C. D.

Predsjednik Op{tine Pljevlja Mirko \a~i} 

Radi}emo bez dozvole

Rekonstrukcija 
neophodna: Pljevlja 

Umrlice 
elektro mre`i 

Petnjica - Gra|ani Petnjice suo~eni su sa hroni~nim problemom ne-
stanka struje. Pojedina doma}instva satima i danima ostaju bez struje,
a fabrika pe{kira „Eurobor“ obustavila je rad zbog ~estih ispada na elek-
tro mre`i. Suvlasnik Mehmed Me{a Adrovi} ka`e da su na ovaj potez bi-
li prinu|eni zbog toga {to se, usled nestabilnog napajanja i nestabilne
mre`e, kvare ma{ine. Petnji~anima ipak ne nedostaje humor, pa su se
na nekoliko mjesta pojavile umrlice u kojima se, obavje{tavaju gra|ani
da je, poslije te{kog stanja i dugotrajnog nemara, elektrodistributivna
mre`a u Petnjici mrtva. O`alo{}eni su gra|ani Petnjice, koji redovno iz-
miruju ra~un za struju, a takvih je najvi{e, oni kojima se redovno kvare
ku}anski aparati i oni koji takvo stanje trpe ve} pola vijeka, kao i gra|a-
ni koji su, usled lo{e elektro mre`e i neodgovornosti nadle`nih, prosto
zbunjeni i nije im jasno da li `ive u 19 ili 21. vijeku.

C. D. 

Prijem u Bijelom Polju
Bijelo Polje - Biv{i predsjednik op-

{tine Bijelo Polje Aleksandar @uri}, ko-
ji je nedavno odlu~io da se, poslije dva
mandata ne kandiduje na narednim
lokalnim izborima, organizovao je ne-
davno prijem nevladinim organizaci-
jama na korektnoj saradnji tokom se-
dam godina obavljanja du`nosti pred-
sjednika Op{tine Bijelo Polje.

Poru~uju}i da }e i naredna lokalna
vlast zadr`ati dobar odnos sa NVO
sektorom, @uri} je podsjetio da je Bije-
lo Polje jedna od prvih op{tina koja je
prepoznala zna~aj civilnog sektora i
Op{tina koja je vi{e puta nagra|ivana
za toleranciju i dobre odnose sa ra-
znim organizacijama u dru{tvu. „Mi-

slim da smo uspjeli da kroz razli~ita vi-
|enja, odre|enih rje{enja podignemo
nivo razumijevanja do mjere da danas
imamo veliki broj NVO u Bijelom Po-
lju. Lokalna uprava u odnosu na svoju
finansijsku snagu u zna~ajnoj mjeri
podr`ava inicijative NVO, a organiza-
cije civilnog dru{tva svaka u svom do-
menu djelovanja zna~ajno su doprini-
jele kvalitetu `ivota gra|ana i podiza-
nju nivoa svijesti na{eg dru{tva“, ka-
zao je predsjednik @uri}. Predstavnici
NVO sektora izrazili su zahvalnost za
korektan odnos proteklih sedam godi-
na, istakli da je saradnja bila na zavid-
nom nivou i po`eljeli @uri}u sre}u u
daljem ̀ ivotu i radu. C. D. 


